



Mario Pezzini
Director, OECD Development Centre

Mario PEZZINI has been Director of the OECD Development Centre since July 2010. He joined the OECD in 1995 as Principal Administrator in charge of the work on Distressed Urban Areas. From 1996 to 1999 he was the Head of the OECD Rural Development Programme. From 1999 to 2006, he was Head of the Regional Competitiveness and Governance Division in the Public Governance and Territorial Directorate, promoting regional development, regional policy effectiveness and multi-level governance. He was Deputy Director of the Public Governance and Territorial Directorate from February 2007 to July 2010, when he has been appointed as Director of the OECD Development Centre.

Before joining the Organisation, Mr. PEZZINI was Professor in Industrial Economics at the Ecole Nationale Supérieure des Mines de Paris as well as in US and Italian Universities. On several occasions, Mr. PEZZINI has been economic advisor for international organisations and think tanks (such as ILO, UNIDO, European Commission and Nomisma in Italy) in the field of economic development, industrial organisation and regional economics, with a particular focus on policies for clusters and networks of small and medium sized firms as well as on policies to valorise natural and cultural resources. At the beginning of his career he was manager in the Regional Government of the Emilia-Romagna Region.

Mario Pezzini
Directeur, Centre de développement de l'OCDE

Mario PEZZINI a rejoint l'OCDE en 1995 comme Administrateur principal chargé du travail sur les zones urbaines en difficulté. De 1996 à 1999 il était le chef du Programme de développement rural de l'OCDE. De 1999 à 2006, il a été chef de la compétitivité régionale et la gouvernance dans la Division de la gouvernance publique et la Direction territoriale, promouvoir le développement régional, l'efficacité de la politique régionale et la gouvernance multi-niveaux. Il a été directeur adjoint de la gouvernance publique et la Direction territoriale de Février 2007 à Juillet 2010, quand il a été nommé directeur du Centre de développement de l'OCDE.

Avant de rejoindre l'Organisation, M. PEZZINI a été professeur en économie industrielle à l'École Nationale Supérieure des Mines de Paris ainsi que dans les universités américaines et italiennes. À plusieurs reprises, M. PEZZINI a été conseiller économique pour les organisations internationales et les think tanks (comme l'OIT, l'ONUDI, la Commission européenne et Nomisma in Italie) dans le domaine du développement économique, de l'organisation industrielle et de l'économie régionale, avec un accent particulier sur les politiques pour les clusters et les réseaux des petites et moyennes entreprises ainsi que sur les politiques de valorisation des ressources naturelles et culturelles. Au début de sa carrière, il a été directeur au sein du gouvernement régional de la Région Emilie-Romagne.